



President's Report

Summer has come and gone – it certainly wasn't as warm as last year. So many grey skies, so many heavy clouds, so much rain, so many thunderstorms. It did mean we have lush gardens and glorious flowers but with all the rain in the spring added to the summer precipitation, I feel as though we will never dry out. Let us hope we have a warm, dry and spectacular Fall.

With the turning of the leaves and the breathtaking riot of colours in the Laurentians comes thoughts of school, self-education and new literature to enliven our winter evenings. So keep your eyes and ears open for new releases from the library as well as the wealth of conferences and author visits that will be offered.

For the Friends of the Beaconsfield Library, Fall means the annual book sale. So please pay attention to the following information. Clean out your cupboards and other overflowing spaces, de-clutter and donate your books to our sale.

COLLECTION OF BOOKS PRIOR TO SALE:

Saturday	September 16	12:00—16:00
Saturday	September 23	12:00—16:00
Saturday	October 14	12:00—16:00

BOOK SALE:

PRE-SALE to Friends of the Library only

Friday	October 20	19:00—21:00
--------	------------	-------------

(Coffee and cookies to be served)

SALE TO PUBLIC:

Saturday	October 21	10:00—16:00
Sunday	October 22	10:00—16:00

VOLUNTEERS: We need you!

Please contact Anne (anne.harkin@mail.mcgill.ca) or Claudette (claudetteboyd1@gmail.com) if you can volunteer at ANY of the above times, either book collection and sorting days, setting up the sale, at the sale or cleaning up after the sale. Recruit a friend, neighbour, son, daughter, or teenage grandchild who might like to help as well. We really appreciate all your time. This fundraiser is an important event for the Friends, so please support us any way you can.

I wish to thank Anne Harkin and Claudette Boyd for taking on the book sale and Wendy Savage and Luigina Vileno for doing the newsletter.

Happy Winter Reading!

Beverley Gilbertson
Past President

Library Report

Dear Friends of the Beaconsfield Library,

Thanks to your generous donation, a new projector was purchased and installed in the Discovery Room at the beginning of the summer. It will be used for our numerous activities and lectures. Once again this season, we will offer a very rich program including lectures sponsored by the Friends. Lots of topics will be covered: permaculture, the Carignan-Salières Regiment and meet-and-greets with authors Maryse Rouy and Sean Michaels.

We will also start showing movies this season to attract families at the library. A special pre-release screening of *Despicable Me 3* will take place on November 17. This new program is also graciously supported by the Friends of the Library.

We're always open to new initiatives and welcome your ideas so don't be shy to stop by! We are looking forward to welcoming you at the library this Fall!

Élizabeth Lemyre
Head Librarian
City of Beaconsfield

Membership Update

As a loyal member of the Friends of the Beaconsfield Library we thank you for your support over the past year. Your contribution has allowed the Friends to continue to support your Library's needs.

We would like to remind you that the Friends' fiscal year is October 1st to September 30th and so once again we are requesting your ongoing support by renewing your Friends' membership. Please take the time to fill out the attached Membership form with your updated contact information and the \$15.00 annual payment.

Our current membership is at 78, and our hope is that you help us to increase that number by renewing your membership and urging your friends and neighbours to also join.

Membership forms are also available at the Library, the Book Sale and at the many Library events the Friends help support.

Claudette Boyd
Membership Secretary

Income/Expenditure

February 1st to August 31, 2017

INCOME	
Membership	105.00
Donations	348.23
GST/PST rebate.....	160.73
GIC interest.....	61.09
TOTAL INCOME.....	675.05

EXPENDITURE	
Equipment/furniture	5,385.71
Programmes	459.90
Administration.....	217.84
TOTAL EXPENDITURE	6,063.45

Bank balance at 31.01.2017.....	7,622.26
Add: Matured GIC	4,500.00
.....	12,122.26
LESS Excess of exes. over income	5,388.40
Bank balance at Aug. 14, 2017.....	6,733.86
GIC (maturity Oct 2nd. 2017).....	5,500

Janet Radhakrishna
Treasurer



Message de la Présidente

L'été est venu et reparti – il n'était certainement pas aussi chaud que l'année dernière. Tant de ciels gris, tant de lourds nuages, tant de pluie et tant d'orages. Cela veut dire que nous avons des pelouses verdoyantes et des fleurs glorieuses mais, avec toute la pluie printannière, en plus des précipitations de l'été, j'ai l'impression qu'on ne sera jamais au sec. Espérons quand même qu'on aura un automne chaud, sec et spectaculaire.

Avec les feuilles qui changent et l'époustouffant éclat de couleurs dans les Laurentides on pense à l'école, ainsi qu'à l'auto-éducation et à la nouvelle littérature pour égayer nos soirées d'hiver. Gardez donc vos yeux et vos oreilles ouverts afin de ne pas manquer les nouvelles publications de la bibliothèque ainsi que la multitude de conférences et de visites d'auteurs qui seront offertes.

Pour les Amis de la bibliothèque, l'automne annonce la vente annuelle de livres. Veuillez donc prendre note des renseignements qui suivent. Videz vos armoires et autres espaces pleins à craquer, faites de la place en nous donnant vos livres pour cette vente annuelle.

COLLECTE DES LIVRES AVANT LA VENTE:

samedi	le 16 septembre	12h00–16h00
samedi	le 23 septembre	12h00–16h00
samedi	le 14 octobre	12h00–16h00

VENTE DES LIVRES:

PRÉ-VENTE aux Amis de la bibliothèque uniquement

vendredi le 20 octobre 19:00–21:00
(du café et des biscuits seront offerts).

VENTE AU PUBLIC:

samedi	le 21 octobre	10h00–16h00
dimanche	le 22 octobre	10h00–16h00

BÉNÉVOLES: nous avons besoin de vous!

Veuillez communiquer avec Anne (anne.harkin@mail.mcgill.ca) ou Claudette (claudetteboyd1@gmail.com) si vous pouvez nous donner un peu de temps aux dates et aux heures qui précèdent, soit pour les jours de la collecte et du triage des livres, la préparation de la vente, le jour de la vente ou encore le ménage après la vente. Recrutez un ami, un voisin, un fils, une fille ou encore un petit-fils ou une petite-fille ado qui voudrait aider aussi. Nous apprécions le temps que vous nous

donnez quel qu'il soit. Cette levée de fonds est un événement important pour les Amis; pour cela, nous vous prions d'aider de n'importe quelle façon.

J'aimerais remercier Anne Harkin et Claudette Boyd d'avoir pris en charge la vente des livres ainsi que Wendy Savage et Luigina Vileno et pour la préparation du bulletin.

Bonne lecture d'hiver!

Beverley Gilbertson
Ex- Présidente

Rapport de la bibliothèque

Chers Amis de la Bibliothèque de Beaconsfield

Grâce à votre généreux appui financier, un nouveau projecteur a été acquis pour la Salle des Découvertes. Il sera utilisé dans le cadre de nos nombreuses activités et conférences. Encore une fois cette saison, nous offrons une programmation très riche avec plusieurs conférences pour lesquelles nous avons obtenu un soutien financier des Amis de la bibliothèque. Parmi les thématiques abordées: la permaculture, le régiment de Carignan-Salières ainsi que des rencontres avec les auteurs Maryse Rouy et Sean Michaels.

De plus, nous allons commencer à présenter des films familiaux dès cet automne. Une présentation spéciale du film *Détestable moi 3* aura lieu le 17 novembre prochain. Ce nouveau programme est également offert grâce à un appui financier des Amis de la bibliothèque.

Nous sommes ouverts à de nouveaux projets et voulons entendre vos idées. Donc n'hésitez pas à venir nous voir pour nous en faire part!

Au plaisir de vous voir à la bibliothèque cet automne!

Élizabeth Lemyre
Bibliothécaire en chef
Ville de Beaconsfield

Mise à jour des adhésions

En tant que membre fidèle des Amis de la bibliothèque de Beaconsfield nous vous remercions de votre soutien tout au long de l'année écoulée.

Votre contribution a permis aux Amis de continuer à aider à combler les besoins de votre bibliothèque.

Nous aimerions vous rappeler que l'année fiscale des Amis va du 1er octobre au 30 septembre; ainsi, encore une fois, nous sollicitons votre appui en vous demandant de renouveler votre adhésion aux Amis.

Veuillez prendre quelques minutes pour nous envoyer vos coordonnées mises à jour ainsi que la cotisation annuelle de 15,00\$ avec le formulaire de renouvellement ci-inclus.

Actuellement, nos membres sont au nombre de 78 et nous espérons que vous allez bien vouloir nous aider à augmenter ce nombre en renouvelant votre adhésion et en encourageant vos amis et voisins à devenir membres aussi.

Des formulaires d'adhésion sont aussi disponibles à la bibliothèque ainsi qu'aux nombreux événements que votre adhésion aide à soutenir, comme la Vente de Livres qui aura lieu prochainement.

Claudette Boyd
Secrétaire à l'adhésion

Revenus et dépenses

Du 1er février au 31 août 2017

REVENUS

Cotisations	105.00
Donations	348.23
Récupération TPS/TVQ	160.73
Intérêt sur le CPG	61.09

Total des revenus..... 675.05

DÉPENSES

Équipement/mobilier	5,385.71
Programmes	459.90
Administration	217.84

Total des dépenses..... 6,063.45

Solde en banque au 31 janvier 2017	7,622.26
Remboursement du CPG échu	4,500.00

..... 12,122.26

Moins dépenses excédant les revenus..... 5 388.40

Solde en banque au 14 août 2017

CPG (échéance le 2 octobre 2017)

5,500

Janet Radhakrishna
Trésorière